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‘Statushouders krijgen 
voorrang op sociale 
huurwoningen’ is een 
veelgehoorde kreet 
tijdens de 
verkiezingscampagne. 
Is het echt zo dat 
andere huurders 
achter het net vissen?
Till Behne
Den Haag

D
e wachtlijsten voor 
sociale huurwonin-
gen zijn lang, som-
mige mensen wach-
ten jaren op een huis. 

En dan is het frustrerend als ande-
ren ‘voorkruipen’ in de rij. Tot 2017 
was het zo dat statushouders 
(mensen met een verblijfsvergun-
ning) automatisch een urgentie-
status als woningzoekende kregen 
en daardoor voorrang hadden voor 
een sociale huurwoning. Maar 
door een wetswijziging krijgen 
statushouders sinds 2017 niet meer 
bij wet automatisch voorrang.

Gemeenten zijn wel verplicht 
om statushouders te huisvesten. 
Ze krijgen daarvoor ieder half jaar 
van het ministerie van Justitie en 
Veiligheid een specifiek aantal sta-
tushouders toegewezen. Wanneer 
ze dit aantal niet huisvesten, kan 
de provincie ingrijpen en in het 
uiterste geval zelf overgaan tot 
huisvesting in de gemeente waar-
aan de statushouder is toegewe-
zen.

Een woordvoerder van de Ver-
eniging van Nederlandse Ge-
meenten (VNG) legt uit: ,,In de 
Woningwet staat dat gemeenten 
een woonvisie moeten hebben. 
Daarin is vastgelegd hoe sociale 
huurwoningen, meestal van wo-
ningcorporaties, moeten worden 

verdeeld. Er wordt afgesproken 
welk deel bestemd is voor spoed-
zoekers, zoals gescheiden ouders 
met kinderen en welk deel voor 
aandachtsgroepen, zoals starters 
en statushouders. Per gemeente 
kan deze verdeling verschillen. Dit 
is onder meer afhankelijk van de 
beschikbare woningvoorraad, de 
eventuele mogelijkheid bij te bou-
wen, samenstelling van de groe-
pen spoedzoekers en aandachts-
groepen en de wensen van het col-
lege en de raad. Als een corporatie 
zich niet aan de gemaakte afspra-
ken houdt, dan kan de gemeente 
dit melden aan het ministerie van 
BZK.”

Statushouders krijgen dus al-
lang niet meer per definitie voor-
rang op sociale huurwoningen, dat 
wordt per geval bekeken. Net als 
dat geldt voor andere spoedzoe-
kers en aandachtgroepen. Een 
woordvoerder van de gemeente 
Den Haag legt uit dat zeker ook 
aan de belangen van andere wo-

ningzoekenden wordt gedacht: 
,,Om daarvoor te zorgen, is er afge-
sproken dat er een maximum zit 
aan het percentage woningen dat 
op deze manier mag worden toe-
gewezen. Voor alle groepen samen 
is dat dit jaar 30 procent van het 
aantal vrijgekomen woningen. Het 
aandeel statushouders in de toe-
wijzingen varieerde de afgelopen 
jaren tussen 4 en 10 procent van de 
vrijgekomen sociale huurwonin-
gen.”

‘Gewone’ sociale huurder
Van de sociale huurwoningen in 
Den Haag is de overige 26 tot 20 
procent toegewezen aan andere 
spoedzoekers en aandachtgroepen. 
Het overgrote deel (70 procent) 
gaat nog steeds naar de ‘gewone’ 
sociale huurder. Het landelijke ge-
middelde van aan statushouders 
toegewezen sociale huurwonin-
gen ligt op 7 à 8 procent, met een 
piek van 12 procent in 2022, omdat 
het aantal statushouders toen 
steeg en de huisvesting achter-
bleef. ,,Een statushouder krijgt dus 
inderdaad in sommige gevallen – 
conform onze wettelijke opdracht 
– voorrang”, gaat de woordvoerder 
van de gemeente Den Haag verder. 
,,Net als sommige andere groepen 
die dringend een woning nodig 
hebben, zoals bewoners van zor-
ginstellingen of mensen met een 
urgentieverklaring.”

l
Maximum aan 
percentage huizen 
dat zo mag worden 
toegewezen
 – gemeente Den Haag

 g Protest te-
gen toewijzing 
van woningen 
aan statushou-
ders. FOTO MEREL 

KLIJZING

DEN HAAG

Brand in 
oud-Haga
Hulpdiensten zijn 
gistermiddag uit-
gerukt voor een 
brand in het 
voormalige Haga 
Ziekenhuis aan 
de sportlaan in 
den Haag. aan 
de voorkant van 
het gebouw was 
rook te zien. de 
brandweer ging 
met gereed-
schap het pand 
in.  Uiteindelijk 
ging het om een 
kleine brand. er 
raakte niemand 
gewond.

DEN HAAG

Ambtenaren scheiden hun afval niet, 
oranje en groene bakken gaan weer weg
De Haagse ambtenaren schei-
den hun afval zo slecht dat Den 
Haag de oranje en groene bak-
ken maar weghaalt van etages 
en uit kantoorruimtes.

Afval zoals groente-, fruit- en 
etensresten (GFE), maar ook plas-
tic, metalen verpakkingen en 
drinkpakken (PMD) worden op het 
stadhuis apart ingezameld en 
daarna verzameld, opgehaald en 
verwerkt. Maar uit een analyse 
blijkt ‘dat dit niet met alle afvalstro-
men even goed gaat’.

Zo is de kwaliteit van de ge-
noemde afvalsoorten, die op de eta-

ges en in kantoorruimtes worden 
ingezameld, slecht. Dat komt door 
vervuiling met andere afvalstro-
men, zegt het stadsbestuur nadat 
de Partij voor de Dieren naar het 
scheiden van afval door ambtena-
ren had gevraagd. ,,Het resultaat is 
dat dit afval wordt afgekeurd en als-
nog als restafval wordt verwerkt”, 
aldus Den Haag.

Het scheiden heeft op zo'n ma-
nier dus niet veel zin. Daarom is be-
sloten om op etageniveau in het 
stadhuis, vanaf halverwege 2024, 
PMD en GFE niet meer apart in te 
zamelen. Straks wordt alleen bij 
‘hotspots’ nog gescheiden ingeza-

meld. Je kunt dan denken aan be-
drijfsrestaurants. Op etages en in 
kantoren zal, naast het papier en 
karton dat apart wordt gescheiden, 
het overige vuil als restafval wor-
den ingezameld. Daarna wordt het 
nagescheiden. Daarmee verdwij-
nen de oranje PMD-bakken en de 
groene GFE-bakken dus van de eta-
ges op het stadhuis.

De gemeente had Hagenaars juist 
recent opgeroepen om afval zo goed 
mogelijk te scheiden. Dat een grote 
brand bij afvalverwerker AVR in 
Rozenburg kon het huisvuil van 
Den Haag niet of beperkt worden 
verwerkt. 

DEN HAAG

Muzikanten 
herdacht
Op 8 december, 
de sterfdag van 
John Lennon, 
houdt museum 
rockart een Me-
morial Day. 
Overleden muzi-
kanten worden 
herdacht. Ook 
wordt de memo-
rial Top 40 ge-
presenteerd, sa-
mengesteld door 
bezoekers van 
rockart. radio 
Live Oranje 
zendt live uit 
vanuit het mu-
seum.

DEN HAAG

Beurs voor 
vmbo’ers
Op 12 december 
heeft de bekijk 
Je Toekomst nu-
beurs plaats in 
World Forum 
The Hague. 
meer dan 4500 
vmbo-leerlingen 
krijgen de kans 
om in contact te 
komen met 
mbo-opleidin-
gen. Het evene-
ment is bedoeld 
om de studie- en 
beroepskeuze 
makkelijker te 
maken.

TWEE MINUTEN MET

‘Wij hebben zó’n 
gaaf verhaal te 
vertellen!’
Negen sierteeltbedrijven uit de hele we-
reld zijn genomineerd en jullie zitten er-
bij. Dat is niet niks...
,,Nee, dit is wel heel gaaf en we zijn er ook 
ontzettend trots op. Er zitten bedrijven 
tussen uit Spanje, Engeland, Portugal, 
China, België en wij.”

Zag je deze nominatie aankomen?
,,Wij zijn een relatief klein bedrijf, dus deze 
had ik eigenlijk niet verwacht, nee. Maar 
dankzij de nominatie van de Tuinbouw On-
dernemersprijs zitten we nu bij de laatste 
negen. Echt wel een gave prijs. In januari 
gaan we daarvoor naar de IPM in Essen, een 
heel grote wereldwijde tuinbouwbeurs.”

Waarom behoren jullie tot de kansheb-
bers, denk je?
,,Weet je, als glastuinbouwsector hebben we 

zo'n gaaf verhaal te 
vertellen en wij 
proberen dat te 
doen. Wij willen 
onderdeel van de 
maatschappij zijn 
door met scholen 
samen te werken, 
mensen met een af-
stand tot de ar-
beidsmarkt hier-
heen te halen, elke 
drie maanden een 
nieuwe stap te zet-
ten op het gebied 

van duurzaamheid.”

Oh ja, zoals wat dan?
,,Nou ja, door een nieuwe manier van koe-
len, waarmee we 60 procent aan energie be-
sparen bijvoorbeeld. Of een elektrische trac-
tor die we sinds een tijdje gebruiken. We 
zijn bezig met zonne-energie, accu’s voor 
stroomopslag in combinatie met warmte-
pompen en een zuiniger teeltsysteem. We 
willen graag helemaal van het gas af en onze 
ecologische footprint naar nul krijgen.”

En dat voor een chrysantenkweker...
,,Haha, ja. Maar de tuinbouw heeft gewoon 
zo’n mooi verhaal te vertellen. Dat gaan we 
vanaf volgend jaar ook laten zien in een 
nieuw zogenoemd experience center in ons 
bedrijf in Hoek van Holland. We gaan half 
januari verbouwen en zijn dan in februari 
klaar. Dan kan iedereen komen kijken, zoals 
bijvoorbeeld schoolkinderen. Joh, er valt 
nog zóveel te doen en te verbeteren en dat 
maakt ons vak ook juist zo leuk.”

 – Fred Vermeer

Wouter Duijvesteijn

Er lonkt een prestigieuze prijs voor 
Beyond Chrysant, het chrysantenbedrijf 
van de broers Wouter en Martijn Duij-
vesteijn: de mondiale prijs International 
Grower of the Year. Wouter Duijvesteijn 
legt uit wat Beyond zo bijzonder maakt.

l
Er valt nog zo 
veel te doen 
en te 
verbeteren, 
dat maakt 
ons vak zo 
leuk

Niet zómaar voorrang 
voor statushouders
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